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PITANJE 
ODGOVOR

Premijer Aleksandar
Vu~i} rekao je da
umesto dosada{nja
dva mo`e da ima
neograni~en broj
saveta, a da }e
~lanovi saveta 
raditi volonterski.

U G A O

Da li tabloidizacija,
kako tvrdi Boris Tadi},
ko~i razvoj srpskog
dru{tva?

Sre}ko Mihajlovi}
sociolog

Ne verujem da je tabloidizacija klju~ni ~inilac
na{eg dru{tvenog kraha. Ona je sastavni deo
na{eg propadanja. Verovatno bi i
detabloidizacija bila neki pokazatelj promena
nabolje, ali to se ne naslu}uje ni na vidiku. 

Zoran Stojiljkovi}
profesor Fakulteta politi~kih nauka

Boris Tadi} je u pravu, ali je taj proces
tabloidizacije krenuo jo{ za njegovog
mandata. Neka vrsta odsustva programskih
politika i odlu~nih promena dovela je do
medijalizacije politike, a onda i do njene
tabloidizacije. To je ne{to {to je, u zoni malih
razlika u konkretnim javnim politikama, a
kroz politi~ko spinovanje, dobilo tu te ìnu
koju danas ima. To je tipi~no za vreme kriza,
za pad poverenja, kada proradi to koruptivno
delovanje politike na javnost i na medije,
krene ljubav prema crnim hronikama,
igrama na sre}u i kvizovima. To je zona u
kojoj se mi ponovo nalazimo po drugi ili tre}i
put za ovih ~etvrt veka vi{epartizma. 

@eljko Bodro`i}
potpredsednik NUNS

Sla`em se sa tom tvrdnjom, samo {to je Boris
Tadi} me|u poslednjima koji ima pravo da
na to ukazuje. Dok je bio predsednik Srbije,
upravo je on davao legitimitet tim
tabloidima daju}i intervjue za njih.

Petar Jeremi}
predsednik IO UNS

Mediji prate tabloidizaciju dru{tva za koju
su zaslu`ni upravo politi~ari. Tabloidi u
pravom smislu te re~i, u su{tini, nisu ne{to
je nelegitimno. Ali, kod nas je to malo
oti{lo u drugu krajnost. Mediji, u svakom
slu~aju, nisu ti koji mogu to da promene,
mogu samo da se bore protiv toga, a na
drugima je da takvu situaciju ispravljaju.

Brisel, Berlin, Beograd - Sagovornici
Danasa iz Brisela i Berlina saglasni su
da postoji mogu}nost ukidanja funk-
cije komesara za pro{irenje u budu-
}em sazivu Evropske komisije, kao i
da bi to predstavljalo izuzetno lo{u po-
ruku za dr`ave kandidate za ~lanstvo,
uklju~uju}i Srbiju, ali izra`avaju nadu
da }e ve}ina u EU ipak odbaciti takvu
inicijativu. Novi sastav EK bi}e formi-
ran posle izbora za Evropski parla-
ment, koji }e se odr`ati od 22. do 25.
maja u svim zemljama ~lanicama EU.

[efica pregovara~kog tima Srbije za
pristupanje Tanja Mi{~evi} je, podse-
timo, nedavno izjavila da „postoji ide-
ja da u budu}em sazivu EK ~ak i nema
osobe zadu`ene za pro{irenje.“

Sena Mari}, istra`iva~ica u Centru
za evropske politike, obja{njava za Da-
nas da vi{e od godinu dana Briselom
kru`e glasine o mogu}em integrisanju
politike pro{irenja i susedstva u zase-
ban odeljak Evropske slu`be za spolj-
ne poslove. 

„Zagovornici ovog re{enja isti~u da
je neracionalno imati komesara za pro-
{irenje u aktuelnim okolnostima. Prvo,
jer od svih zemalja obuhva}enih politi-
kom pro{irenja (Srbija, Crna Gora, Ma-
kedonija, Albanija, BiH, Kosovo, Tur-

ska, Island), jedino Srbija, Crna Gora i
Kosovo prave korake napred, dok osta-
le zemlje stagniraju ili nazaduju. Drugo,
jer politi~ki kriterijum regionalne sa-
radnje ima istu te`inu kao i ostali uslo-
vi za ~lanstvo, za {ta je u slu~aju Srbije i
Kosova ve} zadu`ena Evropska spoljna
slu`ba, koju trenutno vodi Ketrin
E{ton“, navodi Mari}eva.

Sagovornica Danasa nagla{ava da
iako mnogi smatraju da bi ukidanje
funkcije komesara za pro{irenje u na-
rednom sazivu EK poslalo lo{u poru-
ku zemljama kandidatima, to ne bi su-
{tinski uticalo na dinamiku procesa
pristupanja Srbije Evropskoj uniji.
„Treba biti svestan da pro{irenje sva-
kako ne}e biti visoko na agendi poslo-
va slede}e komisije, {to su i Martin
[ulc i @an Klod Junker u svojim kam-
panjama za budu}eg predsednika EK
eksplicitno izjavili, i da je prioritet
unutra{nja konsolidacija Unije. Uosta-

lom, na{e ~lanstvo u EU se ne o~ekuje
u narednih pet godina i po nas bi bilo
dobro ukoliko se slede}a komisija
usredsredi na zacrtani prioritet konso-
lidacije“, smatra Mari}eva.

Bodo Veber, nema~ki analiti~ar za
Zapadni Balkan i vi{i saradnik Saveta
za politiku demokratizacije, navodi za
Danas da su zahtevi za ukidanjem
funkcije komesara za pro{irenje ogle-
dalo evroskepticizma koji je porastao
u kontekstu krize u evrozoni, te prate-
}eg zamora od pro{irenja EU.

„Me|utim, mislim da takav zahtev
zasigurno ne bi podr`ala ve}ina vlada
~lanica Evropske unije. Nakon izbijanja
ukrajinske krize i konflikta sa Rusijom
to, svakako, vi{e nije tema jer je politika
pro{irenja dobila novi zamah, uprkos
o~ekivanog ja~eg prisustva antievrop-
skih stranaka u narednom sazivu
Evropskog parlamenta“, ukazuje Veber.

Marija Stojanovi}

Beograd - Srpski poslanici iz Skup{ti-
ne Kosova danas bi trebalo da budu
primljeni u Vladi Srbije - vladinoj
Kancelariji za KiM, ~iji status jo{ nije
zvani~no potvr|en u kabinetu novog
srpskog premijera Aleksandra Vu~i}a,
nezvani~no saznaje Danas. 

Ovo je prvi put da predstavnici vlasti
Srbije takore}i zvani~no razgovaraju u
Beogradu sa srpskim predstavnicima iz
institucija samoprogla{ene kosovske dr-
`ave. Srpski poslanici, prema saznanji-
ma na{eg lista, nisu dobili zvani~an po-
ziv dr`avnih institucija u Beogradu, a da-
na{nji susret se gotovo dr ì u tajnosti, jer
je tema razgovora, navodno, „osetljiva“.

Prema nezvani~nim saznanjima
Danasa, re~ je o predstoje}im vanred-
nim parlamentarnim kosovskim izbo-
rima i pripremama da na njima Srbi na
KiM u~estvuju sa jednom izbornom li-
stom. U Beogradu je nedavno odr`an i
seminar za srpske slu`benike sa KiM,
kako bi {to uspe{nije pripremili Srbe za
{to masovnije u~e{}e i podr{ku budu-
}oj jedinstvenoj srpskoj izbornoj listi,
tvrde izvori Danasa. Nezvani~no ve} se
govori o koaliciji Samostalne liberalne
stranke, koja je ~lan Ta~ijeve vlade, i
Gra|anske inicijative Srpska, glavnog
favorita zvani~nog Beograda na posled-
njim lokalnim kosovskim izborima. 

Vi{e poslanika sa KiM u Skup{tini
Srbije na{em listu ju~e je izjavilo da ni-
su pozvani na dana{nji sastanak. Go-
ran Bogdanovi}, poslanik NDS u srp-
skom parlamentu, smatra da to nije
dobro, ako je tema zaista jedinstveno
srpsko u~e{}e na predstoje}im kosov-
skim izborima. U politi~kim krugovi-
ma spekuli{e se i da izbori nisu glavni
razlog dana{njeg sastanka u Beogradu.  

Srbi u aktuelnom sazivu kosov-
ske skup{tine imaju 13 poslani~-
kih mesta. U Beograd su pozvani
ba{ danas kada parlament u Pri{ti-
ni raspravlja o osnivanju oru`anih
snaga Kosova, za ~ije je izglasava-
nje potrebno i pet srpskih glasova,
kako bi se zadovoljio zakonski
uslov - podr{ka dve tre}ine posla-
nika svih manjinskih zajednica na
KiM. Srpski predstavnici ranije su
najavili da ne}e glasati za osniva-
nje vojske Kosova, ali se na terenu
poslednjih dana pri~a da je kosov-
ski premijer Ha{im Ta~i „obezbe-
dio“ potrebne glasove. 

Do zaklju~enja ovog izdanja
na{eg lista u Kancelariji za KiM
nije se znalo da li }e srpske posla-
nike iz kosovskog parlamenta pri-
miti Aleksandar Vulin, novi mini-
star za rad i socijalna pitanja, ~iji
„naslednik“ na mestu {efa ovog
vladinog tela jo{ nije imenovan, ili
}e to u~initi neko od pomo}nika. 

Jelena Tasi}

Komesar za pro{irenje EU [tefan File
dolazi danas u posetu Srbiji tokom koje
}e razgovarati sa najvi{im zvani~nicima
na{e zemlje. Predsednik Srbije Tomislav
Nikoli} sasta}e se sa Fileom u devet ~a-
sova u zgradi Generalnog sekretarijata
predsednika Republike, nakon ~ega su
predvi|ene izjave za medije. Potom }e
sa Fileom premijer Srbije Aleksandar
Vu~i} odr`ati sastanak u 10.15 ~asova u
zgradi Vlade Srbije, dok se konferencija
za novinare Vu~i}a i Filea o~ekuje u
15.30 ~asova u Vili „Bokeljka“. Tokom
popodneva evropski komesar sasta}e se i predsednicom Skup{tine Srbije Ma-
jom Gojkovi} i predstavnicima poslani~kih grupa. Ministar spoljnih poslova Ivica
Da~i} je pre dva dana rekao za Danas da }e se sa Fileom danas sastati i on, ali i
ministri Nikola Selakovi}, Neboj{a Stefanovi} i Jadranka Joksimovi}.

[tefan File danas u Beogradu

Mogu}nost da Evropska unija ukine funkciju komesara za pro{irenje

Lo{a poruka za evropsku Srbiju

Sena Mari}: Tema o kojoj se u Briselu 
govori ve} godinu dana Bodo Veber: Postoji
ta opcija, ali ve}ina u EU }e odbiti predlog
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Srpski poslanici iz Skup{tine Kosova danas u Vladi Srbije

Priprema za kosovske izbore?
U Pri{tini se vodi parlamentarna rasprava o formiranju vojske Kosova

DANAS SAZNAJE

Bez SLS u raspravi
Predsednik SLS Slobodan Petrovi} ju~e nije mogao
da potvrdi da li }e poslanici iz njegove stranke do}i
na sastanak u Beograd. On je za Danas izjavio da o
tome „ne zna ni{ta“. Prema njegovim re~ima, SLS
danas ne}e u~estvovati u radu Skup{tine Kosova.
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